
Protokół nr XLIV/2023 

z posiedzenia XLIV Sesji Rady Gminy Wapno 

odbytego w dniu 26 czerwca 2023 roku 

w siedzibie Urzędu Gminy Wapno 

 

26 czerwca 2023 roku, o godzinie 17:05 w Sali Sesyjnej Urzędu Gminy Wapno rozpoczęła się 

XLIV Sesja Rady Gminy Wapno. Przewodniczący Rady Gminy Wapno Radosław Piechowiak otworzył 

XLIV Sesję Rady Gminy Wapno i przywitał przybyłych na posiedzenie radnych i zaproszone osoby.  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Frekwencja 64,29%  

Ponadto w sesji uczestniczyli:  

Wójt Gminy Wapno Maciej Kędzierski  

Sekretarz Gminy Wapno Marika Kosmowska 

Skarbnik Gminy Wapno Monika Dobroniecka 

Zaproszeni goście. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 i 3 do protokołu.  

 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady poinformował, że stwierdza kworum, Rada Gminy jest władna do podejmowania 

prawomocnych decyzji (nieobecni radni: Tomasz Hemmerling, Mariusz Łasut, Mikołaj Szumann, Dariusz 

Nitka, Magdalena Pawłowska).  

 

Ad. 2. 

Przewodniczący Rady informuje o zmianach w porządku obrad. Po punkcie 11 zostaje dodany punkt: 

podjęcie Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania oraz 

odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego w Wapnie, po pkt 20: podjęcie uchwały Rady Gminy 

Wapno w sprawie udzielenia powiatowi wągrowieckiemu pomocy finansowej oraz przed informacją wójta 

dodanie punktu: podjęcie uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie powołania zespołu do spraw 

opiniowania kandydatów na ławników. 

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie uwag. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad, który ukształtował się następująco:  

1) Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

2) Informacja n/t porządku obrad, zgłaszanie uwag i poprawek. 

3) Uwagi do protokołu z XLII Sesji Rady Gminy Wapno. 

4) Uwagi do protokołu z XLIII Sesji Rady Gminy Wapno. 

5) Informacja o stanie porządku publicznego i ochrony przeciwpożarowej. 

6) Informacja o stanie kultury fizycznej i sportu w gminie. 

7) Informacja o realizacji Gminnego Programu Gospodarki Odpadami. 

8) Informacja na temat zagospodarowania terenów w kontekście planów zagospodarowania 

przestrzennego gminy. 

9) Sprawozdanie z rocznej działalności Szkoły Podstawowej im. A. Mickiewicza w Wapnie.  

10) Sprawozdanie z rocznej działalności Przedszkola Publicznego „Solna Kraina” w Wapnie. 

11) Sprawozdanie z rocznej działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wapnie. 

12) Podjęcie Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania oraz 

odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Wapnie. 

13) Sprawozdanie z rocznej działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

i Przeciwdziałania Narkomanii w Wapnie. 

14) Zapoznanie ze stanem zabezpieczenia zabytków na terenie gminy. 

15) Debata nad raportem Wójta o stanie Gminy Wapno. 

16) Podjęcie Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wapno wotum 

zaufania. 

17) Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2022 rok. 

18) Sprawozdania finansowe za rok 2022. 

19) Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej z wykonania budżetu za 2022 rok. 



 

20) Podjęcie Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wapno za rok 2022. 

21) Podjęcie Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wapno 

absolutorium za 2022 rok. 

22) Podjęcie Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie udzielenia Powiatowi Wągrowieckiemu 

pomocy finansowej. 

23) Podjęcie Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Wapno na lata 2023-2036. 

24) Podjęcie Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu na 2023 rok. 

25) Podjęcie Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie podziału Sołectw Wapno i Stołężyn na 

sołectwa: Wapno, Wapno Północ, Stołężyn i Stołężyn Osada oraz w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

statutów Sołectw Gminy Wapno. 

26) Podjęcie Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie powołania zespołu ds. opiniowania kandydatów 

na ławników. 

27) Informacja Wójta o wykonaniu uchwał Rady Gminy, o realizacji wniosków z poprzedniej sesji, 

o działalności między sesjami i podjętych zarządzeniach. 

28) Wolne wnioski i informacje. 

29) Zakończenie sesji. 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia zaproponowanego porządku obrad.  

Rada liczy 14 radnych. 

W czasie głosowania na sali obecnych było 9 radnych, nieobecnych 5 radnych 

Za porządkiem obrad głosowało 9 radnych. 

Przeciwnych głosów nie było. 

Wstrzymujących głosów nie było. 

Porządek obrad został przyjęty. 

Protokół z imiennego głosowania nad zmienionym porządkiem obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad. 3. 

Przewodniczący Rady poinformował, że nie wpłynęły żadne uwagi dotyczące protokołu z XLII Sesji Rady 

Gminy Wapno. 

Radni nie wnieśli uwag. Protokół z XLII Sesji Rady Gminy Wapno został przyjęty. 

 

Ad. 4. 

Przewodniczący Rady poinformował, że nie wpłynęły żadne uwagi dotyczące protokołu z XLIII Sesji Rady 

Gminy Wapno. 

Radni nie wnieśli uwag. Protokół z XLIII Sesji Rady Gminy Wapno został przyjęty. 

 

Ad. 5. 

Informację o stanie porządku publicznego i ochrony przeciwpożarowej przedstawiła Referent UG Wapno 

Pani Sylwia Maćkowiak. Informacje na posiedzeniu łączonych komisji przedstawił Kierownik Posterunku 

Policji w Gołańczy, mł. asp. Pan Bartosz Huszek i stanowi ona załącznik nr 5 do protokołu. 

Przewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań. 

Radni nie mieli pytań. 

 

Ad. 6. 

Przewodniczący Rady poprosił Prezesa Unii Wapno Pana Henryka Rogalskiego o przedstawienie 

informacji o stanie kultury fizycznej i sportu w gminie. Szczegóły zawiera załącznik nr 6 do protokołu.  

Przewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań. 

Radni nie mieli pytań. 

W związku ze zgłoszeniem Pana Rogalskiego dotyczącym nieprawidłowego korzystania z obiektu 

sportowego przez miejscowa młodzież, Przewodniczący Rady poinformował, że obiekt działa na podobnej 

zasadzie co szkoła. 

 

 



 

Ad. 7. 

Informację o realizacji Gminnego programu gospodarki odpadami przedstawił Inspektor UG Wapno Pan 

Piotr Bojarski. Szczegóły zawiera załącznik nr 7 do protokołu. 

Przewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań. 

Radni nie mieli pytań. 

 

 

 

Ad. 8. 

Przewodniczący Rady poprosił Referent UG Wapno Panią Sylwię Maćkowiak o przedstawienie informacji 

na temat zagospodarowania terenów w kontekście planów zagospodarowania przestrzennego gminy. 

Informację na łączonym posiedzeniu komisji omówił Inspektor UG Wapno Pan Wojciech Maćkowiak. 

Szczegóły zawiera załącznik nr 8 do protokołu.  

Przewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań. 

Radni nie mieli pytań. 

 

Ad. 9. 

Sprawozdanie z rocznej działalności Szkoły Podstawowej imienia Adama Mickiewicza w Wapnie 

przedstawiła Dyrektor Pani Anna Wagner. Okres sprawozdawczy obejmuje rok budżetowy, czyli drugi 

okres roku szkolnego 2021/2022 i pierwszy okres 2022/2023. Szczegóły zawiera załącznik nr 9 do 

protokołu. Pani Dyrektor dodała, że w związku z tym, że 2 tygodnie temu wpłynęło kolejne orzeczenie 

o potrzebie kształcenia specjalnego dziecka z autyzmem, będzie konieczność przeprowadzenia naboru na 

nauczyciela współorganizującego. 

Przewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań. 

Radni nie mieli pytań. 

 

Ad. 10. 

Sprawozdanie z rocznej działalności Przedszkola Publicznego „Solna Kraina” w Wapnie przedstawiła p.o. 

Dyrektor Pani Joanna Adamska. Szczegóły zawiera załącznik nr 10 do protokołu. 

Przewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań. 

Radni nie mieli pytań. 

 

Ad. 11. 

Sprawozdanie z rocznej działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wapnie przedstawiła 

Kierownik Pani Anna Popiel. Sprawozdanie zostało szczegółowe omówione na posiedzeniu łączonych 

komisji i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Przewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań. 

Głos w dyskusji zabrał Radny Andrzej Szymanik i zapytał o wykonanie i ewentualne zwroty środków 

finansowych z dotacji. 

W odpowiedzi na pytanie Kierownik GOPS Anna Popiel odpowiedziała, że środki zostały wykorzystane 

w 80,46%. Środki które nie zostały zrealizowane, wykorzystane, wracają do budżetu gminnego.  

 

Ad. 12. 

Przewodniczący Rady poprosił Kierownik GOPS Panią Annę Popiel o przedstawienie projektu uchwały 

Rady Gminy Wapno w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków 

zespołu interdyscyplinarnego w Wapnie. W związku z brakiem uwag ze strony radnych, poprosił 

przewodniczących Komisji Samorządowej i Spraw Społecznych oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

o przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Samorządowej i Spraw Społecznych Edyta Gaszyńska – Ciszewska pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Leszek Baczyński również pozytywnie 

zaopiniował projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia w/w uchwały. 

Rada liczy 14 radnych. 



 

W czasie głosowania na sali obecnych było 9 radnych, nieobecnych 5 radnych. 

Za uchwałą głosowało 9 radnych. 

Przeciwnych głosów nie było. 

Wstrzymujących głosów nie było. 

W związku z powyższym Rada Gminy Wapno 9 głosami „za” podjęła uchwałę Rady Gminy Wapno 

w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego w Wapnie. 

Protokół z imiennego głosowania uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie określenia trybu i sposobu 

powoływania oraz odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego w Wapnie stanowi załącznik 

nr 12 do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

 

 

Ad. 13. 

Sprawozdanie z rocznej działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

i Przeciwdziałania Narkomanii w Wapnie przedstawił Sekretarz GKRPAiPN Pan Jarosław Sytek. 

Szczegóły zawiera załącznik nr 14 do protokołu. 

Przewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań. 

Radni nie mieli pytań. 

 

Ad. 14. 

Przewodniczący Rady poprosił o wypowiedź na temat stanu zabezpieczenia zabytków w odniesieniu do 

Domu Pomocy Społecznej w Srebrnej Górze Główną Księgową Panią Dorotę Stalicę. Szczegóły zawiera 

informacja przesłana na łączone posiedzenie komisji, przez Kierownika DPS w Srebrnej Górze, która 

stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Przewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań. 

Radni nie mieli pytań. 

Aktualności na temat zabezpieczeń zabytkowej parafii pw. Świętego Mikołaja biskupa w Srebrnej Górze 

przedstawiła Referent UG Wapno Pani Sylwia Maćkowiak, która na podstawie informacji przekazanych 

przez proboszcza parafii ks. Krzysztofa Szydłowskiego poinformowała, że w skład zabytków parafii 

wchodzi zabytkowy kościół, cmentarz parafialny i mur okalający kościół. W kościele znajdują się 2, 

zakupione w 2022 roku, gaśnice, w tym 1 specjalna do gaszenia instalacji elektrycznych. W roku 2022 

zainstalowano system alarmowy oraz system przeciwpożarowy z powiadomieniem telefonicznym. Stare, 

zabytkowe, księgi, pieczęcie, monstrancja zostały przekazane przez poprzednika do archiwum archidiecezji 

w Gnieźnie i są odpowiednio zabezpieczone. Nowo zakupione w przedmioty liturgiczne są przechowywane 

w sejfie w zakrystii. Cmentarz jest objęty monitoringiem i pozostaje pod nadzorem policji z Damasławka. 

Przewodniczący Rady poprosił o pytania. 

Radni nie mieli pytań. 

W odniesieniu do kaplicy Koernerów wypowiedział się Wójt Gminy Pan Maciej Kędzierski. 

Poinformował, że obecnie obiekt popada w coraz większą ruinę. Jednym z problemów jest fakt, że nie 

został naniesiony na mapy. Jeśli ze strony niemieckiej będzie wola, żeby coś sensownego z tym zabytkiem 

zrobić, to gmina Wapno w ten proces się włączy. Obiekt został zabezpieczony przed możliwością wstępu 

osób trzecich. Gmina dba również o teren wokół. 

Przewodniczący Rady poprosił o pytania. 

Radni nie mieli pytań. 

 

Przewodniczący Rady ogłasza przerwę do godziny 18:40. 

Przewodniczący Rady wznawia obrady XLIV sesji Rady Gminy Wapno o godz. 18:46 i przechodzi do pkt. 

15 porządku obrad. 

 

 

 

 



 

Ad. 15. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że raport o stanie gminy za rok 2022 udostępniony został 

Radnym w ustawowym czasie. Poprosił Pana Wójta o przedstawienie raportu. Pan Wójt omówił 

szczegółowo raport o stanie Gminy Wapno za 2022 rok. 

Przewodniczący Rady podziękował Panu Wójtowi i otworzył debatę nad raportem o stanie Gminy Wapno. 

Poprosił o zadawanie pytań. 

Głos w dyskusji zabrał Radny Andrzej Szymanik i zapytał o Kaplicę Koernerów, a dokładnie o to, co jest 

własnością Gminy Wapno budynek czy działka?  

W odpowiedzi na pytanie Wójt Gminy Wapno M. Kędzierski wyjaśnił, że działka jest własnością w 50% 

Gminy, a w pozostałej części podmiotu gospodarczego ze Stołężyna. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady zamknął dyskusję nad raportem o stanie Gminy za 2022 

rok. 

Raport o stanie Gminy za 2022 rok stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad. 16. 

Podjęcie uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wapno wotum zaufania. 

Przewodniczący Rady Gminy Radosław Piechowiak odczytał projekt uchwały, następnie otworzył 

dyskusję. W związku z brakiem uwag, poprosił przewodniczących Komisji Samorządowej i Spraw 

Społecznych oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego o przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Samorządowej i Spraw Społecznych Edyta Gaszyńska – Ciszewska pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Leszek Baczyński również pozytywnie 

zaopiniował projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia w/w uchwały. 

Rada liczy 14 radnych. 

W czasie głosowania na sali obecnych było 9 radnych, nieobecnych 5 radnych. 

Za uchwałą głosowało 9 radnych. 

Przeciwnych głosów nie było. 

Wstrzymujących głosów nie było. 

W związku z powyższym Rada Gminy Wapno 9 głosami „za” podjęła uchwałę Rady Gminy Wapno 

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wapno wotum zaufania. 

Protokół z imiennego głosowania uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wapno wotum zaufania 

stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 17. 

Przewodniczący poinformował, że w tym punkcie rozpatrywane będzie sprawozdanie  

z wykonania budżetu gminy za rok 2022. Przewodniczący zakomunikował, że sprawozdanie 

w odpowiednim czasie zostało przesłane Radnym i poprosił p. Skarbnik o przedstawienie informacji 

z uwzględnieniem procentowego wykonania w poszczególnych działach.  

Skarbnik Gminy poinformowała, że sprawozdanie zostało przesłane Regionalnej Izbie Obrachunkowej 

w ustawowym terminie, izba wydała opinię pozytywną z uwagą. Uwaga dotyczyła braku wskazania na 

początku informacji z wykonania budżetu, zadania dotyczącego zakupu sprzętu komputerowego dla dzieci 

z rodzin popegeerowskich ze środków pochodzących z Unii Europejskiej (informacja była wskazana 

w poszczególnym dziale, w którym wydatek został zakwalifikowany, a nie wyszczególniona na początku). 

Do pozostałych informacji przedstawionych w sprawozdaniu izba nie miała żadnych zastrzeżeń. 

W uzupełnieniu Pani Skarbnik nakreśliła, że dochody wynosiły 23 744 308,02 zł a wydatki w łącznej 

kwocie 22 312 348, 79 zł, z czego ponad 4 309 000,00 zł stanowiły wydatki majątkowe. Łączne przychody 

wprowadzone w roku 2022 wynosiły ponad 3 800 000,00 zł - na nie składała się emisja papierów 

wartościowych. Emisja papierów miała na celu wcześniejszą spłatę istniejącego długu, ten dług został 

spłacony w całości, a wynosił on 2 129 952,00 zł. Obecnie dług Gminy wynosi 2 829 000,00 zł i składa się 

na niego emisja papierów wartościowych na wcześniejszą spłatę długu oraz nowa emisja na kwotę 

700 000,00  zł, która została zaplanowana na wcześniejszą spłatę deficytu, w tym zostały zakupione dwa 

wozy strażackie. Pozostałe przychody to znaczone przychody ponad 569 000,00 zł oraz wolne środki 



 

w wysokości ponad 351 000,00 zł. Realizacja dochodów – dochody bieżące nie zostały zrealizowane w 

trzech rozdziałach powyżej 95%: w dziale 010 – sprzedaż działek - ponieważ nie wszystkie działki znalazły 

swoich nabywców, w dziale 400 – dochody z dostarczania wody i dystrybucja węgla na teranie gminy – 

dochody zrealizowano tu na poziomie 63%; zakładaliśmy większą sprzedaż węgla, ale z uwagi na 

procedurę podziału węgla, nie udało się tego zrealizować oraz dziale 853 – fundusz przeciwdziałania covid 

– tu też zaplanowaliśmy więcej niż w rzeczywistości było potrzebne, ze względu na fakt, iż tylko Uchwałą 

Rady Gminy można te pieniądze wprowadzić do budżetu. Należności, w tym zaległości mieszkańców 

wobec gminy wynoszą 1 521 091,42 zł, jest to kwota bardzo wysoka, jednak kwota, na którą nie zostały 

poczynione żadne działania egzekucyjne jest znacznie niższa i wynosi 17 406,26 zł.   

Wydatki majątkowe wynosiły ponad 4 miliony. Zrealizowaliśmy zadania m. in. modernizacja 

infrastruktury drogowej, zakup wagi do ważenia węgla, pompa z infrastrukturą towarzyszącą na 

hydrofornię, samochód ciężarowy na oczyszczalnię, przebudowano remizę strażacką w Stołężynie oraz 

rozpoczęto montaż punktów świetlnych w Sołectwie Srebrna Góra oraz zakupiono ogrodzenie na plac 

zabaw we wsi Aleksandrowo. 

Wydatki bieżące to wydatki bieżące związane z funkcjonowaniem urzędu gminy oraz jednostek 

podległych. 

Skarbnik poprosiła o zadawanie pytań. 

Przewodniczący Rady podziękował Pani Skarbnik i poprosił o pytania do sprawozdania  

z wykonania budżetu Gminy za 2022 rok. 

Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że radni otrzymali w materiałach informację o stanie mienia 

komunalnego i zapytał, czy do tej informacji są jakieś pytania. 

Radni nie zgłaszali pytań i uwag do informacji.  

Sprawozdanie z wykonania budżetu stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Informacja o stanie mienia komunalnego stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad. 18.  

Sprawozdania finansowe za 2022 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił p. Skarbnik o przedstawienie sprawozdań finansowych. 

Pani Skarbnik: na sprawozdania finansowe składają się sprawozdania jednostek podległych GOPS - u, 

Szkoły Podstawowej, Przedszkola Publicznego,  Gminnej Biblioteki oraz Urzędu Gminy (zostały one 

przedłożone w ustawowym terminie) – z tych sprawozdań Gmina sporządziła sprawozdanie łączne 

i przedstawiła je Regionalnej Izbie Obrachunkowej. Na sprawozdanie te składa się rachunek zysków i strat, 

zestawienie zmian funduszu, informacja dodatkowa oraz bilans. 

W roku ubiegłym rachunek zysków i strat zakończył się zyskiem w wysokości 5 407 709,94 zł. 

Zestawienie zmian we funduszu, to zestawienie dochodów i wydatków zrealizowanych w roku ubiegłym, 

w tym środków jakie są przeznaczone na inwestycje. To zestawienie ma przełożenie na bilans, z racji tego, 

że jest to jedna pozycja w bilansie jednostki.  Bilans w roku ubiegłym zakończył się sumą aktywów i sumą 

pasywów w wysokości 17 456 915, 66 zł. Na aktywa składają się środki trwałe, środki trwałe w budowie, 

należności oraz środki pieniężne na rachunku, natomiast po stronie pasywów znajdują się: fundusz 

jednostki, wynik finansowy, zobowiązania dostaw i usług, zobowiązania budżetu, zobowiązania 

ubezpieczeń, zobowiązania innych świadczeń, zobowiązania wynagrodzeń, zakładowy fundusz świadczeń 

socjalnych, a także depozyty i zabezpieczenia należytego wykonania umów. Te wszystkie sprawozdania 

zostały przekazane Regionalnej Izbie Obrachunkowej, również sprawozdanie z wykonania budżetu, na 

podstawie którego Gmina, jako organ wylicza wolne środki, które wprowadzane są do budżetu w roku 

następnym. Te wolne  środki zostały wprowadzone na sesji kwietniowej roku bieżącego i wynosiły 

2 983 676,03 zł. Ostatnie sprawozdanie, to skonsolidowany bilans JST, na ten bilans składają się bilanse 

jednostek podległych, bilans gminy oraz bilans instytucji kultury. Wysokość aktywów i pasywów wynosiła 

ponad 20 mln. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował i otworzył dyskusję.  

Radni nie zgłaszali uwag i nie zadawali pytań. 

Sprawozdania stanowią załącznik nr 21 do protokołu. 

 

 



 

 

 

Ad. 19.  

Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej z wykonania budżetu za 2022 rok. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej p. Andrzej Szymanik przedstawił stanowisko Komisji Rewizyjnej 

w sprawie sprawozdania. 

Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 26 maja 2023 roku rozpatrzyła sprawozdanie finansowe Gminy 

Wapno za 2022 rok. Komisja Rewizyjna biorąc pod uwagę prawidłową realizacje budżetu Gminy za 2022 

rok, wystąpiła z wnioskiem do Rady Gminy Wapno o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Wapno za 

2022 rok. Komisja podjęła również Uchwałę nr 1/23 Komisji Rewizyjnej przy Radzie Gminy Wapno z dn. 

26 maja 2023 roku w sprawie wydania opinii na temat wykonania budżetu Gminy Wapno za 2022 rok 

o następującej treści: 

Na podstawie art. 18a ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r. poz. 40, ze zm.), § 80 ust. 2 

oraz § 96 uchwały Nr XVIII/115/2012 Rady Gminy Wapno z dnia 28 września 2012 r. w sprawie Statutu 

Gminy Wapno (Dziennik Urzędowy Województwa Wielkopolskiego z dnia 31 października 2012 r. poz. 

4676 ze zm.) Komisja Rewizyjna ustala, co następuje: 

§ 1. Opiniuje pozytywnie wykonanie budżetu gminy za 2022 rok i wnioskuje do Rady Gminy 

Wapno o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Wapno za 2022 rok. 

§ 2. Uchwała podlega przekazaniu Przewodniczącemu Rady Gminy Wapno. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii RIO. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej p. Andrzej Szymanik: Uchwała Składu Orzekającego RIO 

w Poznaniu z dn. 7 czerwca  2023 roku w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej  Rady 

Gminy w Wapnie o udzielenie Wójtowi Gminy Wapno absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 

rok. Skład Orzekający RIO w Poznaniu wyznaczony zarządzeniem Nr 6/2023 Prezesa Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 1 lutego 2023 r., w osobach: Przewodnicząca Monika Paczyńska, 

Członkowie: Marzena Węckowicz i Edyta Zastrow. Działając na podstawie art. 13 pkt 8 i art. 19 ust. 2 

ustawy z dnia 7 października 1992 r. o regionalnych izbach obrachunkowych (Dz. U. z 2022 r. poz. 1668, 

z ze zm.) w związku z art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 

r. poz. 40, z ze. zm.) po zapoznaniu się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wapno z dnia 26 

maja 2023 r. w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Wapno z tytułu wykonania budżetu za 

2022 rok. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyraża opinię, że wniosek 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wapno w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Wapno 

z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok został uzasadniony.  

Przewodniczący Rady Gminy: proszę o zadawanie pytań. 

Radni nie wnosili uwag.  

Przewodniczący Rady Gminy: proszę przewodniczących komisji stałych Rady Gminy o przedstawienie 

stanowisk w sprawie sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2022 rok. 

Przewodnicząca Komisji Samorządowej i Spraw Społecznych Edyta Gaszyńska-Ciszewska 

poinformowała, że komisja na łączonym posiedzeniu z Komisją Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

wysłuchała sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2022 rok, radni nie wnieśli uwag, komisja 

pozytywnie opiniuje to sprawozdanie. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Leszek Baczyński poinformował, że 

komisja na łączonym posiedzeniu z Komisją Samorządową i Spraw Społecznych wysłuchała sprawozdania 

z wykonania budżetu gminy za 2022 rok, radni nie wnieśli uwag, komisja pozytywnie opiniuje 

sprawozdanie. 

Przewodniczący Rady Gminy Wapno: dziękuję.  

 

Ad. 20.  

Przewodniczący Rady Gminy Wapno: przed nami podjęcie uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wapno za 

rok 2022. Proszę o przedstawienie projektu  uchwały p. Skarbnik 

Pani Skarbnik odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Wapno podziękował i zapytał o uwagi do tej uchwały. 



 

Radni nie wnieśli uwag, 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia w/w uchwały. 

Rada liczy 14 radnych. 

W czasie głosowania na sali obecnych było 9 radnych, nieobecnych 5 radnych  

Za uchwałą głosowało 9 radnych. 

Przeciwnych głosów nie było. 

Wstrzymujących głosów nie było. 

Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Wapno za rok 2022 została podjęta. 

Protokół z imiennego głosowania uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wapno za rok 2022 stanowi załącznik nr 22 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 21. 

Podjęcie Uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wapno absolutorium za 

2022 rok.  

Przewodniczący Rady Gminy Wapno przedstawił treść uchwały i zapytał czy są pytania. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia w/w uchwały. 

Rada liczy 14 radnych. 

W czasie głosowania na sali obecnych było 9 radnych, nieobecnych 5 radnych 

Za uchwałą głosowało 9 radnych. 

Przeciwnych głosów nie było. 

Wstrzymujących głosów nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy: Uchwała Rady Gminy Wapno w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wapno 

absolutorium  za 2022 rok została podjęta. 

Protokół z imiennego głosowania uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wapno absolutorium  za 

2022 rok stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 22. 

Projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie udzielenia powiatowi wągrowieckiemu pomocy 

finansowej przedstawiła Skarbnik Gminy Wapno Pani Monika Dobroniecka. Pomoc finansowa dotyczy 

realizacji zakupu 2 elementów bezpieczeństwa ruchu w ciągu drogi powiatowej w miejscowości Wapno 

oraz dofinansowania w roku 2023 organizacji przez powiat wągrowiecki przewozu o charakterze 

użyteczności publicznej w transporcie drogowym na terenie powiatu wągrowieckiego. Pomoc finansowa 

zostanie udzielona w formie dotacji. 

W związku z brakiem uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących 

Komisji Samorządowej i Spraw Społecznych oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego o przedstawienie 

opinii. 

Przewodnicząca Komisji Samorządowej i Spraw Społecznych Edyta Gaszyńska – Ciszewska pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Leszek Baczyński również pozytywnie 

zaopiniował projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia w/w uchwały. 

Rada liczy 14 radnych. 

W czasie głosowania na sali obecnych było 9 radnych, nieobecnych 5 radnych. 

Za uchwałą głosowało 9 radnych. 

Przeciwnych głosów nie było. 

Wstrzymujących głosów nie było. 

W związku z powyższym Rada Gminy Wapno 9 głosami „za” podjęła uchwałę Rady Gminy Wapno 

w sprawie udzielenia powiatowi wągrowieckiemu pomocy finansowej. 



 

Protokół z imiennego głosowania uchwały w sprawie udzielenia powiatowi wągrowieckiemu pomocy 

finansowej stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 23. 

Projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wapno 

na lata 2023-2036 przedstawiła Skarbnik Gminy Wapno Pani Monika Dobroniecka. Uchwała została 

omówiona na łączonej komisji, jednak zaszło kilka zmian w zmianach do budżetu w roku 2023, m.in. 

przyznany gminie grant ”Fajna ferajna”, który należało odnieść również do wieloletniej prognozy 

finansowej, jak również starania gminy o dofinansowanie na ścieżkę pieszo-rowerową na ulicy Długiej. 

Środki te będą pochodziły ze Stowarzyszenia Dolina Wełny. Wójt Gminy Wapno uzupełnił wypowiedź 

Pani Skarbnik. 

Przewodniczący Rady poprosił o pytania. 

Radni nie mieli pytań. 

W związku z brakiem uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących 

Komisji Samorządowej i Spraw Społecznych oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego o przedstawienie 

opinii. 

Przewodnicząca Komisji Samorządowej i Spraw Społecznych Edyta Gaszyńska – Ciszewska pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Leszek Baczyński również pozytywnie 

zaopiniował projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia w/w uchwały. 

Rada liczy 14 radnych. 

W czasie głosowania na sali obecnych było 9 radnych, nieobecnych 5 radnych. 

Za uchwałą głosowało 9 radnych. 

Przeciwnych głosów nie było. 

Wstrzymujących głosów nie było. 

W związku z powyższym Rada Gminy Wapno 9 głosami „za” podjęła uchwałę Rady Gminy Wapno 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wapno na lata 2023-2036. 

Protokół z imiennego głosowania uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wapno na lata 2023-2036 stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 24. 

Projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu na 2023 rok przedstawiła 

Skarbnik Gminy Wapno Pani Monika Dobroniecka. Uchwała została omówiona na łączonej komisji, 

jednak budżet uległ zmianie w kilku kwestiach. Wprowadzono do budżetu kwotę 25 000 zł na realizację 

grantu „Fajna ferajna”, co ma przełożenie na łączną kwotę dochodów i wydatków, będzie to kwota 

377 142,25 zł. po stronie dochodowej, natomiast po stronie wydatkowej 377 142,17 zł, rozbieżność 

w wysokości 8 gr jest skorygowana w przychodach. Zabezpieczono kwotę 10 000 zł zamiast 3 500,00 zł na 

budowę ścieżki pieszo-rowerowej na ulicy Długiej. Kolejne przesunięcie, to przesunięcie środków 

w wysokości 1000 zł na badania lekarskie pracowników urzędu oraz 1500 zł na badania lekarskie 

strażaków. W związku z otrzymanym grantem zabezpieczono środki na zapłatę składek ZUS, dlatego 

przesunięto z rozdziału 801 01 w klasyfikacji składkowych do rozdziału 801 95. Na wniosek dyrektor 

szkoły podstawowej w Wapnie dokonano przesunięcia planu wydatków w celu zabezpieczenia środków na 

ubezpieczenie mienia na kwotę 4 300,00 zł. Pozostała treść uchwały jest niezmieniona. 

Przewodniczący Rady poprosił o pytania. 

Radni nie mieli pytań. 

W związku z brakiem uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących 

Komisji Samorządowej i Spraw Społecznych oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego o przedstawienie 

opinii. 

Przewodnicząca Komisji Samorządowej i Spraw Społecznych Edyta Gaszyńska – Ciszewska pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 



 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Leszek Baczyński również pozytywnie 

zaopiniował projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia w/w uchwały. 

Rada liczy 14 radnych. 

W czasie głosowania na sali obecnych było 9 radnych, nieobecnych 5 radnych. 

Za uchwałą głosowało 9 radnych. 

Przeciwnych głosów nie było. 

Wstrzymujących głosów nie było. 

W związku z powyższym Rada Gminy Wapno 9 głosami „za” podjęła uchwałę Rady Gminy Wapno 

w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu na 2023 rok. 

Protokół z imiennego głosowania uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu na 2023 rok 

stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 25. 

Projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie podziału Sołectw Wapno i Stołężyn na sołectwa: Wapno, 

Wapno Północ, Stołężyn i Stołężyn Osada oraz w sprawie zmiany uchwały w sprawie statutów Sołectw 

Gminy Wapno przedstawiła Sekretarz Gminy Wapno Pani Marika Kosmowska. Projekt uchwały został 

poprzedzony konsultacjami społecznymi. 

Przewodniczący Rady poprosił o pytania. 

Radni nie mieli pytań. 

W związku z brakiem uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących 

Komisji Samorządowej i Spraw Społecznych oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego o przedstawienie 

opinii. 

Przewodnicząca Komisji Samorządowej i Spraw Społecznych Edyta Gaszyńska – Ciszewska 

poinformowała, że komisja nie zajęła stanowiska wobec uchwały i postanowiono, że rozstrzygnięcie 

nastąpi w dniu dzisiejszym na sesji podczas głosowania.  

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Leszek Baczyński poinformował, że 

komisja również nie zajęła stanowiska i ogranicza się do rozstrzygnięcia podczas głosowania. 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia w/w uchwały. 

Rada liczy 14 radnych. 

W czasie głosowania na sali obecnych było 9 radnych, nieobecnych 5 radnych. 

Za uchwałą głosowało 7 radnych. 

Przeciwnych głosów 2. 

Wstrzymujących głosów nie było. 

W związku z powyższym Rada Gminy Wapno 7 głosami „za” podjęła uchwałę Rady Gminy Wapno 

w sprawie podziału Sołectw Wapno i Stołężyn na sołectwa: Wapno, Wapno Północ, Stołężyn i Stołężyn 

Osada oraz w sprawie zmiany uchwały w sprawie statutów Sołectw Gminy Wapno. 

Protokół z imiennego głosowania uchwały w sprawie podziału Sołectw Wapno i Stołężyn na sołectwa: 

Wapno, Wapno Północ, Stołężyn i Stołężyn Osada oraz w sprawie zmiany uchwały w sprawie statutów 

Sołectw Gminy Wapno stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 26. 

Projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie powołania zespołu ds. opiniowania kandydatów na 

ławników  przedstawiła Referent UG Wapno Pani Sylwia Maćkowiak.  

Przewodniczący Rady poprosił o pytania. 

Radni nie mieli pytań. 

W związku z brakiem uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących 

Komisji Samorządowej i Spraw Społecznych oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego o przedstawienie 

opinii. 

Przewodnicząca Komisji Samorządowej i Spraw Społecznych Edyta Gaszyńska – Ciszewska pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 



 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Leszek Baczyński również pozytywnie 

zaopiniował projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia w/w uchwały. 

Rada liczy 14 radnych. 

W czasie głosowania na sali obecnych było 9 radnych, nieobecnych 5 radnych. 

Za uchwałą głosowało 9 radnych. 

Przeciwnych głosów nie było. 

Wstrzymujących głosów nie było. 

W związku z powyższym Rada Gminy Wapno 9 głosami „za” podjęła uchwałę Rady Gminy Wapno 

w sprawie powołania zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników. 

Protokół z imiennego głosowania uchwały w sprawie powołania zespołu ds. opiniowania kandydatów na 

ławników stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 27. 

Informacje o wykonaniu uchwał Rady Gminy, o realizacji wniosków z poprzedniej sesji oraz o działalności 

między sesjami i podjętych zarządzeniach przedstawi Wójt Gminy Wapno Maciej Kędzierski. Informacja 

stanowi załącznik nr 36 i załącznik nr 37 do protokołu. Uchwały podjęte na ostatniej sesji zostały 

przekazane do organów nadzorczych. Działalność między sesjami obejmowała: 

- udział w zebraniach wiejskich, 

- spotkania z związanym z szeroko pojętymi odnawialnym źródłami energii, 

- udział w uroczystościach, m.in.. było stulecie OSP Damasławek, zakończenie roku w przedszkolu, 

zakończenie roku w szkole podstawowej.  

- bieżącą działalność urzędu. 

Przewodniczący Rady poprosił o pytania. 

Radni nie mieli pytań. 

 

Ad. 28. 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o zgłaszanie wolnych wniosków i informacji. 

Radny Wojciech Rochowiak zaprosił mieszkańców w dniu 9 lipca do Srebrnej Góry na festyn rodzinny, 

odbędzie się jak co roku na placu zabaw oraz na początku sierpnia kolejna odsłonę „Ireniady”. 

Przewodniczący Rady poinformował radnych, że kolejna sesja prawdopodobnie odbędzie się we wrześniu.  

 

Ad. 29. 

Wobec zrealizowania porządku obrad XLIV Sesji Rady Gminy Wapno Przewodniczący Rady dokonał jej 

zamknięcia.  

 

Rozpoczęcie sesji o godz. 17:05.  

Zakończenie sesji o godz. 20:08.  

 

Protokołowała:  

Sylwia Maćkowiak  

 

 

 

Przewodniczący 

Rady Gminy Wapno 

/-/ Radosław Piechowiak 


